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P R O T O K Ó Ł  Nr ORN.0012.3.1.2015 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 8 stycznia 2015 r. 

 

 
 Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                        

w załączeniu. 

  

Punkt 1 posiedzenia do czasu wyboru Przewodniczącego Komisji prowadził Przewodniczący 

Rady Miejskiej – Karol Sobczak. Pozostałym punktom przewodniczył Przewodniczący 

Komisji – Leszek Olszewski. 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku – Karol Sobczak, 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Przedstawiciel lokalnej pracy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

otworzył pierwsze posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek posiedzenia:  

 

1. Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2015 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 – 2024. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

przypomniał, iż wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego następuje w sposób 

jawny. O wyborze decyduje zwykła większość głosów.  

Prosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji. 

 

Członek komisji – Marian Prusko 

zgłosił kandydaturę Pana Leszka Olszewskiego, który był Przewodniczącym Komisji 

poprzedniej kadencji i dobrze sprawował tą funkcję.  

 

Pan Leszek Olszewski wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

poddał pod głosowanie kandydaturę Pana Leszka Olszewskiego.  
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Za kandydaturą Pana Leszka Olszewskiego głosowało 5 członków komisji, 1 wstrzymał się 

od głosu. 

 

Przewodniczącym Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku został Pan Leszek Olszewski.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał przewodnictwo nowo wybranemu 

Przewodniczącemu Komisji – Leszkowi Olszewskiemu. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

podziękował za wybór i zaufanie. Stwierdził, iż postara się prowadzić posiedzenia komisji 

sprawnie i będzie oczekiwał rzeczowych dyskusji.  

Prosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zgłosił kandydaturę Pana Wojciecha Leonarczyka. 

 

Pan Wojciech Leonarczyk wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Za kandydaturą Pana Wojciecha Leonarczyka głosowało 5 członków komisji, 1 wstrzymał 

się od głosu.  

 

Wiceprzewodniczącym Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                                 

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku został Pan Wojciech Leonarczyk. 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2015 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 – 2024. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż organ wykonawczy gminy, jakim jest burmistrz obowiązany opracować projekt 

budżetu na rok następny najpóźniej do 15 listopada roku poprzedzającego rok budżetowy.              

W dniu 14 listopada podpisał dwa zarządzenia:  

 w sprawie przyjęcia projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 

2015 – 2024, 

 w sprawie przyjęcia projektu budżetu Gminy Olecko na 2015 rok. 

W związku z tym, iż w minionym roku odbyły się wybory samorządowe, powyższe 

dokumenty zostaną uchwalone w styczniu br. a nie na koniec grudnia, jak co roku. WPF 

została wprowadzona niedawno, bo w 2012 r. Intencją ustawodawcy było to, aby samorządy 

nie prowadziły ekspansywnej polityki finansowej znacznie zadłużając się. Zatem nałożył 

obowiązek opracowywania WPF, która zawiera dochody gminy prognozowane i wykonane w 

odniesieniu do 2012 r., które są podzielone na dochody bieżące i majątkowe. Ponadto WPF 

zawiera wydatki bieżące i majątkowe. Rozpisane zostały wszystkie kredyty wieloletnie, jakie 

zaciągnął samorząd. WPF zawiera także zadania wieloletnie. Istotną zasadą jest to, że wydatki 

bieżące nie mogą być wyższe niż dochody bieżące, inaczej Regionalna Izba Obrachunkowa 

uchyli uchwałę.  

Załącznik Nr 2 zawiera wykaz przedsięwzięć oraz wydatków bieżących i majątkowych 

realizowanych w ramach projektów unijnych a także ze środków własnych rozpisane na 

poszczególne lata. WPF musi spełniać określone wskaźniki i wykazać, iż gmina posiada 

zdolność finansową. Ponadto musi być wykazana nadwyżka operacyjna (różnica między 
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dochodami, a wydatkami bieżącymi), która w pierwszej kolejności musi być przeznaczona na 

spłatę rat kredytów i odsetek, reszta może być wydatkowana na inwestycje.  

Przedstawiona WPF spełnia wszystkie wymagania ustawowe, zadłużenie gminy zostało 

rozpisane do 2024 r. Jeśli gmina nie zaciągnie nowych kredytów, to wówczas zadłużenie 

zmaleje do zera. Zadłużenie gminy jest niższe niż 40% dochodów, przy ustawowym 

wskaźniku 60%. Od dwóch lat gmina nie zaciągała żadnego kredytu i w 2015 r. również nie 

planuje się zaciągania kredytu, więc zadłużenie stale maleje. 

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt WPF. 

 

Pytań, ani uwag do projektu WPF nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż projekt budżetu został przyjęty zarządzeniem w dniu 14 listopada 2014 r.                     

i stanowi zestawienie dochodów i wydatków. Budżet musi być zrównoważony, jeśli dochody 

są niższe od wydatków, to samorząd musi zaciągnąć kredyt. Przedłożony radnym budżet jest 

zrównoważony. Nie przewiduje się zaciągania żadnych kredytów w roku bieżącym, chyba że 

zaistnieje potrzeba finansowania przejściowego deficytu budżetu. Wówczas, za zgodą Rady, 

gmina  może zaciągnąć kredyt krótkoterminowy do wysokości 4 mln zł. Dotyczy to 

przypadków, gdy gmina realizuje kosztowne zadanie inwestycyjne, wykonawca wystawia 

fakturę, następuje spiętrzenie płatności i w danej chwili gmina nie posiada środków, np. na 

wynagrodzenia nauczycieli. Później, gdy wpłyną dochody gmina spłaca kredyt.  

Dochody budżetu gminy planuje się w wysokości 70.365.273 zł, zgodnie z załącznikiem               

Nr 1, z tego:  

 dochody bieżące w wysokości 66.657.643 zł,  

 dochody majątkowe w wysokości 3.707.630 zł.  

Wydatki budżetu gminy szacuje się na poziomie 67.463.673 zł, zgodnie z załącznikiem  Nr 2, 

z tego:  

 wydatki bieżące w wysokości 63.573.328 zł, 

 wydatki majątkowe w wysokości 3.890.345 zł. 

Na wydatki inwestycyjne w 2015 roku planuje się kwotę 3.107.845 zł, zgodnie z 

załącznikiem Nr 3. 

Pozostałe wydatki majątkowe wynoszą 782.500 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 4, będą 

realizowane przez inne jednostki samorządu terytorialnego, ale współfinansowane przez 

gminę.  

Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 

strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki pochodzące ze źródeł 

zagranicznych nie podlegających zwrotowi wynoszą 1.673.076 zł, zgodnie z załącznikiem             

Nr 5. 

Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi ustawami zawiera załącznik Nr 6. 

Dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych w drodze umów lub 

porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego zostały wyszczególnione w  

załączniku Nr 7. 

Nadwyżka budżetu gminy wynosi 2.901.600 zł i przeznacza się ją na spłatę rat kredytów i 

wykup innych papierów wartościowych (obligacji komunalnych).  

Ustala się rozchody budżetu gminy w wysokości 2.901.600 zł – załącznik Nr 8.  

Limit zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek zaciąganych na finansowanie przejściowego 

deficytu budżetu w kwocie  4.000.000 zł. 
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Ustala się dochody w kwocie 465.000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 440.000 zł na realizację zadań określonych w gminnym 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Ustala się wydatki w kwocie 25.000 zł na realizację zadań określonych w gminnym 

programie przeciwdziałania narkomanii. 

Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust. 4-6 i art. 403 

ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony środowiska (za wydobywanie dóbr 

naturalnych): 

1) dochody w wysokości 200.000 zł, 

2) wydatki w wysokości 200.000 zł. 

Wydatki budżetu na 2015 rok obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną 

kwotę – 343.399,13 zł, stanowiące środki funduszu sołeckiego, wyszczególnione                            

w  załączniku Nr 9. 

Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego stanowi załącznik Nr 10. 

W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości 210.000 zł; 

2) celową na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 175.000 zł. 

Upoważnia się Burmistrza Olecka do zaciągania kredytów i pożyczek do wysokości limitu 

zobowiązań – 4 mln zł, na finansowanie przejściowego deficytu budżetu. 

Ponadto upoważnia się Burmistrza do:  

1) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 

bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy, 

2) dokonywania zmian w granicach działu wydatków budżetu:  

a) polegających na zmianach planu w zakresie wydatków na wynagrodzenia ze 

stosunku pracy,   

b) polegających na zmianach w planie wydatków inwestycyjnych, o ile zmiany te nie 

spowodują powstania nowych zadań inwestycyjnych, bądź likwidacji istniejących 

zadań inwestycyjnych, z wyłączeniem wydatków inwestycyjnych ujętych w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

3) przekazania uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do dokonywania 

przeniesień w planie wydatków bieżących w obrębie wydatków działu. 

Przyjmuje się, iż uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w tym 

samym roku budżetowym zmniejszają wykonanie planowanych wydatków w tym roku 

budżetowym, natomiast uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych 

w poprzednich latach budżetowych stanowią dochody budżetu gminy. 

 

Dochody budżetu gminy 

 

Dochody budżetu gminy dzielą się na dochody własne oparte głównie o wpływy z podatków i 

opłat lokalnych a także dochodów z majątku gminy oraz dochody zależne i szacowane z 

zewnątrz (subwencja ogólna, dotacja z budżetu państwa, udziały w podatkach).  

Różnica między subwencją a dotacją polega na tym, iż np. jeśli subwencja oświatowa 

pokryłaby wszystkie wydatki związane z oświatą i zostały środki, to można je przeznaczyć na 

jakiś inny cel. Natomiast w przypadku dotacji celowej, w ramach oszczędności po przetargu 

różnicę gmina musi zwrócić do budżetu państwa. 

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy zaoszczędzonych środków nie można wydać na dodatkowy zakres prac w ramach 

tego samego zadania.  
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie można zrealizować dodatkowego zakresu robót. Wyjątkiem jest 

sytuacja, gdy np. program zbliża się ku końcowi i samorząd wystąpi z wnioskiem o zgodę do 

instytucji dofinansowującej inwestycję. Jeśli wyrazi ona zgodę, to zaoszczędzone środki 

można wykorzystać.  

Źródła dochodów gminy są następujące: 

 udział gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych, który w 2015 roku 

wyniesie 37,67% oraz udział gminy w podatku od osób prawnych w wysokości 

6,71%,  

 część równoważąca subwencji ogólnej, 

 część wyrównawcza subwencji ogólnej dla gmin składa się z kwoty podstawowej i 

kwoty uzupełniającej. Kwotę podstawową otrzymują gminy, w których dochód 

podatkowy na jednego mieszkańca jest niższy od 92% średniego dochodu 

podatkowego na jednego mieszkańca kraju. Dochód podatkowy w 2013 roku na                    

1 mieszkańca w kraju wynosi 1.435,18 zł a w Gminie Olecko 1.181,18 zł i stanowi 

82,3% dochodu bazowego, 

 część oświatowa subwencji ogólnej. Do naliczania ostatecznych kwot części 

oświatowej subwencji ogólnej na 2015 r., wykorzystane zostaną dane o liczbie 

uczniów i wychowanków oraz liczbie etatów nauczycieli. 

Ponadto inne dochody zostały sklasyfikowane m.in. w następujących działach: 

 Leśnictwo – są to wpłaty w wysokości 4.200 zł z tytułu czynszów za obszary 

łowieckie. 

 Gospodarka mieszkaniowa – to dochody z czynszów za lokale mieszkalne, użytkowe i 

gospodarcze, które stanowią dochód z majątku gminy. Dochodem z majątku gminy są 

także wpływy: 

 z nieruchomości przeznaczonych do zbycia na własność, 

 z dzierżaw gruntów na różne cele, 

 z dzierżawy i najmu budynków, lokali i obiektów, 

 z przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów w prawo własności, 

 z opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego gruntów od osób fizycznych, 

 z opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego i zarządu od osób prawnych. 

 Działalność usługowa – przewiduje się wpływy za wykup miejsc i postawienie 

pomnika na cmentarzach komunalnych. Szacowany plan wynosi 80.000 zł. 

 Informatyka – prognoza dochodów w tym dziale wynika z planowanych środków w 

wysokości 1.214.621 zł, na zadanie inwestycyjne pn. „Sieć szerokopasmowa Gminy 

Olecko” dofinansowane ze środków unijnych. 

 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – są to 

wpływy z podatków i opłat: podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości, od środków 

transportowych. Przed opracowaniem projektu budżetu rada w październiku podjęła 

uchwały okołobudżetowe. Minister Finansów określił maksymalne stawki podatku od 

nieruchomości i od środków transportowych. Rada może stawki obniżyć lub 

pozostawić na poziomie zaproponowanym przez ministra. Na podstawie przyjętych 

stawek wylicza się prognozowany dochód z tytułu powyższych podatków. 

Dochody zostały wyszacowane na realnym poziomie i w trakcie realizacji budżetu będą 

ulegały zmianie, gdyż zwiększane są dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone. Dochody 

będą niższe niż w 2014 r., ponieważ nie będzie możliwości pozyskania środków unijnych w 

takiej wysokości.  

 

Wydatki budżetu gminy 

 

W budżecie gminy na 2015 r. plan wydatków zaplanowano na poziomie 67.463.673 zł, z 

przeznaczeniem na:  
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 a) wydatki majątkowe w kwocie 3.890.345 zł, które stanowią 5,8%, 

 b) wydatki bieżące w kwocie 63.573.328 zł, które stanowią 94,2%, w tym finansowane z 

budżetu państwa zadania zlecone (np. USC, ewidencja ludności, pomoc społeczna) w 

wysokości 8.573.592 zł. 

Planowane wydatki są również sklasyfikowane w poszczególnych działach.  

 

Poinformował, iż wydatki inwestycyjne zostały zaplanowane głównie na wykonanie 

projektów technicznych inwestycji i koncepcji. W związku z tym, iż jest nowy okres 

budżetowania środków europejskich na lata 2014-2020, a pierwsze nabory wniosków 

aplikacyjnych rozpoczną się po wakacjach, gmina chce mieć gotowe dokumenty. 

Omówił poszczególne zadania inwestycyjne, które zaliczają się do tej kategorii, jeśli w 

ramach wykonania zadania powstaje środek trwały o wartości powyżej 3,5 tys. zł.  

 

 

Zadania inwestycyjne (roczne i wieloletnie) przewidziane do realizacji w 2015 r. – 

Załącznik Nr 3: 

 

1) Budowa przepustu na rowie melioracyjnym w Jaśkach – koszt szacunkowy 20.000 

zł. 

2) Budowa przydomowej oczyszczalni ścieków i instalacji wodno-kanalizacyjnej 

Dąbrowskie 5 – we wsi Dąbrowskie znajduje się gminny budynek wielorodzinny, w 

którym mieści się również świetlica wiejska. Została doprowadzona woda i konieczne 

jest wykonanie przydomowej oczyszczalni ścieków. Szacunkowy koszt – 70.000 zł. 

3) Przebudowa hotelu Maraton – projekt – gmina planuje wykonać projekt techniczny, a 

potem zmodernizować budynek przy dofinansowaniu ze środków unijnych, aby 

ośrodek sportu miał hotel na minimum 60 miejsc noclegowych. 

4) Przebudowa drogi Szczecinki – Borawskie – kontynuacja zadania; planuje się 

pozyskać dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

5) Przebudowa ul. Ludowej – projekt – okoliczne ulice zostały wyremontowane, 

przedmiotowa ulica jest w złym stanie technicznym. Jeśli będzie możliwość 

pozyskania środków zewnętrznych, to ulica zostanie przebudowana. 

6) Przebudowa ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego – projekt – 

drogi zostały przejęte od powiatu. Stan nawierzchni dróg i chodników jest zły. 

7) Przebudowa drogi na zapleczu ul. Kolejowej - Os. Zielone – projekt – dotyczy drogi 

dojazdowej do przedszkola. 

8) Budowa ul. Chopina – projekt. 

9) Budowa ul. Dębowej – projekt – prawie wszystkie działki gminne przy tej ulicy 

zostały sprzedane. Należy wykonać projekt i ustalić rzędne, aby budynki były 

posadowione na jednakowym poziomie. 

10) Budowa ul. Syrokomli – dotyczy odcinka ulicy w stronę ul. Norwida. Gmina posiada 

tam 4 działki budowlane, ale najpierw należy uzbroić teren i wykonać żwirową drogę, 

by móc drożej sprzedać nieruchomości.  

11) Przebudowa drogi w Łęgowie – projekt – planuje się wystąpić o dofinansowanie 

budowy drogi wspólnie z Powiatem Oleckim. 

12) Budowa przepustu w drodze Świdry – Gąski – istniejący przepust ciągle zapada się i 

trzeba wykonać nowy. 

13) Projekt chodnika i kanalizacji deszczowej drogi Dąbrowskie II (FS) – zadanie będzie 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

14) Budowa zatoki postojowej w Judzikach - projekt (FS) – zaplanowano 4.000 zł na 

wykonanie projektu technicznego w ramach funduszu sołeckiego. 

15) Budowa drogi w Możnych - projekt (FS) – zaplanowano 14.000 zł na wykonanie 

projektu technicznego w ramach funduszu sołeckiego. 

16) Zakup i montaż wiaty przystankowej przy ul. Ełckiej – planuje się zakup i montaż 

nowej wiaty od strony sadu na Os. Siejnik. 
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17)  Zakup i montaż wiat przystankowych (FS Kukowo, Zabielne) – zadanie będzie 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

18) Budowa drogi dojazdowej na TAG – projekt – dotyczy drogi obok stacji 

przeładunkowej odpadów komunalnych, którą należy utwardzić. 

19) Przebudowa długiego mostu na rzece Lega – koszt zadania będzie znacznie większy, 

jest nadzieja, iż uda się pozyskać środki z zewnątrz.  

20) Projekt budowy ścieżek rowerowych w gminie Olecko – planuje się wykonanie 

projektu na ścieżkę rowerową prowadzącą z Olecka po dawnym nasypie kolejowym w 

kierunku Jasiek, Duł, Gordejek i Doliw do granicy gminy. Długość ścieżki wyniosłaby 

ok. 12 km. Nasyp kolejowy prowadzi aż do Kruklanek. Będą prowadzone rozmowy z 

wójtami gmin Świętajno i Kruklanki, aby te gminy również wykonały ścieżki 

rowerowe, wówczas ścieżki połączyłyby się z wielką pętlą północno-wschodnią, 

której budowa rozpocznie się w tym roku od Elbląga wzdłuż północnej granicy 

państwa przez Gołdap, Sejny aż do Rzeszowa. Jeśli w ramach przetargu powstaną 

oszczędności, to zostanie sporządzona koncepcja wytyczenia ścieżek rowerowych na 

istniejących ulicach lub przebudowywanych w mieście. 

21) Modernizacja lokali i budynków komunalnych – zaplanowano 90.000 zł. 

22)  Budowa budynku socjalnego – projekt – w Imionkach znajdują się kontenery 

socjalne, ale zakłada się wykonanie projektu budynku socjalnego i w niedalekiej 

przyszłości rozpocząć budowę budynku, gdyż znaczna część mieszkańców nie tylko 

lokali komunalnych, ale też spółdzielczych nie płaci za lokale. Jeśli są wyroki 

eksmisji, to gmina ma obowiązek zapewnić lokale socjalne, jeśli ich nie ma, to gmina 

musi pokrywać czynsz. Kontenery są rozwiązaniem krótkotrwałym. Konieczne jest 

wykonanie budynku, w układzie pawilonowym. 

23) Koszty nabycia nieruchomości – planuje się wydatek w kwocie 14.000 zł na wykup 

gruntu w Sedrankach od właściciela prywatnego, do którego należy część nasypu 

kolejowego. 

24) Koncepcja zagospodarowania jeziora Oleckie Wielkie i nabrzeża rzeki Lega w 

mieście – zaplanowano wydatek w kwocie 80.000 zł na wykonanie koncepcji 

uatrakcyjnienia terenów wokół jeziora i rzeki w mieście. Koncepcja wskaże, gdzie i 

jakie obiekty winny powstać. Po zatwierdzeniu budżetu jak najszybciej zostanie 

ogłoszony przetarg. Jednym z warunków specyfikacji będzie przeprowadzenie 

konsultacji społecznych dotyczących pomysłów zagospodarowania w/w terenów. 

Jedna z jego propozycji jest, aby przy targowicy, gdzie jest teren zalewowy wykonać 

duży staw rybny oraz teren zielony. Na podstawie przyjętej koncepcji będzie można 

wykonywać projekty techniczne.  

25) Sieć szerokopasmowa Gminy Olecko – zadanie jest realizowane od 3 lat, z końcem 

kwietnia tego roku zostanie wykonane. Koszt zadania w tym roku po stronie gminy – 

266.531 zł, dofinansowanie ze środków unijnych – 1.214.621 zł. Realizacja zadania 

przedłużyła się, gdyż teren, na którym ma być ustawiony maszt trzeba było 

przekształcić z terenów leśnych na teren inwestycyjny, co zajęło pół roku. 

26) Modernizacja podjazdu dla niepełnosprawnych Pl. Wolności 1 – zaplanowano 

wykonanie poręczy przy podjeździe. 

27) Zakupy licencji oprogramowania (serwer bazy danych SQL, obieg dokumentów z 

usługami elektronicznymi). 

28) Projekt budowy strażnicy OSP Gąski – planuje się wykonanie projektu strażnicy przy 

działce OSP nad jeziorem w Gąskach. Obecna strażnica mieści się w garażu. 

29) Montaż syreny alarmowej OC – planuje się montaż syreny na budynku Urzędu 

Miejskiego w Olecku. 

30) Przebudowa boisk i bieżni przy SP Nr 3 w Olecku – projekt – planuje się wykonanie 

projektu technicznego obiektów sportowych ze sztuczną murawą. 

31) Budowa oświetlenia w Rosochackich (FS) – zadanie będzie realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego. 
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32) Budowa oświetlenia Giże (FS) – zadanie będzie realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego. 

33) Budowa placu zabaw FS Plewki – zadanie będzie realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego. 

34) Budowa placu zabaw FS Kijewo – zadanie będzie realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego. 

35) Budowa placu zabaw FS Gąski – zadanie będzie realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego. 

36) Budowa placu zabaw FS Borawskie – zadanie będzie realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego. 

37) Doposażenie placu zabaw FS Kukowo – zadanie będzie realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego. 

38) Zagospodarowanie terenu przy budynkach mieszkalnych Ślepie 10, 11, 12 – 

kontynuacja zadania polegająca na budowie dróg dojazdowych i chodników. 

39) Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21 – projekt 
– dotyczy terenu między restauracją „Astra” a budynkiem AGT. Planuje się 

wykonanie projektu technicznego na drogi dojazdowe, parkingi, doprowadzenia 

instalacji c.o. do budynków mieszkalnych. Być może uda się pozyskać 

dofinansowanie z programu rewitalizacji miast. 

40) Budowa oświetlenia i odwodnienie terenów zielonych przy ul. Broniewskiego – 

dotyczy terenu byłej targowicy. Planuje się wykonanie oświetlenia przy istniejącym 

chodniku oraz odwodnienie liniowe terenu w kierunku ul. Kościuszki. 

41) Przebudowa targowicy miejskiej – projekt – planuje się lepsze zagospodarowanie 

terenu. 

42) Przebudowa świetlicy wiejskiej w Sedrankach – projekt. 

43) Zakup kosiarki samojezdnej FS Szczecinki – zadanie będzie realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego. Kosiarka jest niezbędna do utrzymania boiska. 

44) Przebudowa altany w parku przy ul. Gołdapskiej – planuje się przebudowę 

zabytkowej altany  naprzeciwko Hotelu „Colosseum”. 

45) Zagospodarowanie terenu plaży wiejskiej FS Babki Gąseckie – zadanie będzie 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

46) Budowa drewnianej wiaty rekreacyjnej FS Duły – zadanie będzie realizowane w 

ramach funduszu sołeckiego. 

47) Budowa ogrodzenia terenu rekreacyjnego wraz z zagospodarowaniem w Olszewie 

(FS) – zadanie będzie realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

48) Budowa boiska wielofunkcyjnego i placyku do koszykówki w Gordejkach (FS) – 

zadanie będzie realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

49) Modernizacja boiska sportowego w Zatykach (FS) – zadanie będzie realizowane w 

ramach funduszu sołeckiego. 

50) Budowa boiska wielofunkcyjnego FS Ślepie – zadanie będzie realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego. 

51) Budowa ogrodzenia boiska sportowego w Lenartach (FS) – zadanie będzie 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie przebudowy ulic Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego zapytał, 

czy planuje się na nich jakieś ścieżki rowerowe. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jeśli pozwolą na to warunki i będzie wystarczająco miejsca, to projektant 

uwzględni to w projekcie technicznym. 
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Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy planuje się wykonanie oświetlenia na odcinku między ul. Łąkową a 

Kasprowicza, na terenie prowadzącym do targowicy. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż oświetlenie w tym miejscu nie zostało zaplanowane. Zadanie zostanie 

uwzględnione przy okazji projektu przebudowy targowicy miejskiej.  

 

 

Pozostałe wydatki majątkowe w 2015 roku – Załącznik Nr 4: 

      

1) Dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na inwestycje - przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1826N na odcinku Małe Olecko - droga krajowa nr 65 – 732.500 zł; 

2) Wpłata jednostki na państwowy fundusz celowy - Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej z przeznaczeniem na zakup kamery termowizyjnej (KP PSP) –                    

10.000 zł; 

3) Dotacje celowe na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych – dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków – 40.000 zł. Gmina dofinansowuje maksymalnie 

do 50% kosztów inwestycji, nie więcej niż 4.000 zł.  

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zapytał, co będzie z pomostem w Dworku Mazurskim. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że pomost należy do Powiatu Oleckiego i w tym roku ma być rozebrany. 

Gmina opracowując koncepcję zagospodarowania jeziora uwzględni zaprojektowanie w tym 

miejscu nowego pomostu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy w przypadku realizacji powyższego zadania będzie podpisana z powiatem 

umowa o współpracy. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

potwierdził, iż zostanie podpisany stosowny dokument, gdyż Dworek Mazurski to teren 

powiatu. Ponadto w przypadku aplikowania o zewnętrze środki finansowe wspólna realizacja 

inwestycji jest wyżej punktowana.  

 

 

Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 

strukturalnych i Funduszu Spójności – Załącznik Nr 5: 

 

W załączniku wyszczególniono wszystkie zadania realizowane przy udziale środków 

unijnych: 

 „Poznawanie Naszego Światowego Dziedzictwa” – realizowane przez Gimnazjum                

Nr 2 w Olecku, 

 „Z myślą o przyszłości” – realizowany przez MOPS w Olecku, 

 „Kraina Dziecięcego Sukcesu” – program rozwojowy dla uczniów wiejskich placówek 

oświatowych z Gminy Olecko, 

 „Sieć szerokopasmowa Gminy Olecko”. 

 

  

Plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

odrębnymi ustawami w 2015 r. – Załącznik Nr 6: 
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Jest to plan wydatków na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej 

zleconej gminie – USC, meldunki, dowody osobiste, itp. 

Ogółem wydatki bieżące szacuje się w kwocie 8.573.592 zł.  

 

 

Dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych na podstawie umów lub 

porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w 2015 roku –  

Załącznik Nr 7: 

 

 

W załączniku zostały wyszczególnione wszystkie zadania realizowane z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego: 

 Drogi publiczne powiatowe – dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na 

inwestycje - przebudowa drogi powiatowej Nr 1826N na odcinku Małe Olecko - droga 

krajowa nr 65 (dotyczy drogi w miejscowości Kukowo); 

 Urzędy marszałkowskie  – dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między j.s.t. 

na dofinansowanie własnych zadań bieżących - działania związane z integracją 

europejską – dotyczy dofinansowania działalności Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli; 

 Oświata i wychowanie  - pozostała działalność – dotacje celowe przekazane gminie na 

zadania bieżące realizowane na podst. porozumień między j.s.t. – środki 

przekazywane na organizację nauczania religii Kościoła Zielonoświątkowego; 

 Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych – dotacje celowe 

otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień 

(umów) między jst – dotyczy wydatków na funkcjonowanie Warsztatu Terapii 

Zajęciowej. Działalność WTZ jest finansowana w częściach z budżetu państwa, 

środków powiatu i gminy; 

 Biblioteki – dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień (umów) między jst. – dotyczy Miejsko-Powiatowej Biblioteki 

Publicznej przy ul. Kopernika w Olecku. Powiat udzieli dotacji w kwocie 40.000 zł. 

 
 

Przychody i rozchody budżetu w 2015 roku – Załącznik Nr 8: 

 

Załącznik zawiera wyszczególnione dochody i wydatki z podziałem na bieżące i majątkowe, 

wykazana jest nadwyżka w kwocie 2.901.600 zł oraz rozchody w tej samej kwocie, które są 

przeznaczane na spłatę rat kredytów i pożyczek. W tym roku gmina rozpocznie wykup 

obligacji komunalnych wyemitowanych na budowę Hali „Lega” w kwocie 2.300.000 zł.  

 

 
Wydatki jednostek pomocniczych w 2015 r. – Załączniki Nr 9: 

 

Załącznik zawiera wyszczególnienie kwot wydatków z podziałem na każde sołectwo 

realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. Wysokość funduszu sołeckiego jest zależna od 

ilości mieszkańców w danym sołectwie.  

Ogółem wydatki w ramach funduszu sołeckiego zaplanowano na kwotę 343.399,13 zł. 

Mieszkańcy sołectw decydują, na co zostaną przeznaczone powyższe środki. Wydatki mogą 

być dokonane wyłącznie na zadania własne gminy. Wojewoda zwraca część wykonanych 

wydatków w ramach funduszu sołeckiego.  

 

 

Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy, realizowanych 

przez podmioty należące i nienależące do sektora finansów publicznych w 2015 roku –  

Załącznik Nr 10: 
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Załącznik zawiera kwoty dotacji, jakie gmina przekazuje innym podmiotom, np. dla 

przedszkoli i żłobków niepublicznych, szkole społecznej, czy Regionalnemu Ośrodkowi 

Kultury w Olecku – „Mazury Garbate”.   

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że budżet został dobrze zaplanowany, będzie realizowany bez większych 

problemów. Jego zdaniem w trakcie roku dochody będą zwiększone. Gmina chce jak najlepiej 

przygotować się do aplikowania o środki unijne. Nie zakłada się zaciągania żadnych 

pożyczek i kredytów.  

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zaznaczyła, iż na wydatki z tzw. „funduszu kapslowego” zaplanowano kwotę 176.000 zł w 

ramach dotacji na zadania bieżące dotyczące przeciwdziałania alkoholizmowi. Do tej pory 

młodzież była zapraszana na wykłady do sali kina. Zapytała, czy nie można byłoby 

wykorzystać tych pieniędzy na bardziej efektywne działania jak warsztaty w szkołach, czy 

tzw. streetworking. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, że rozumie intencje radnej i pomysł jest dobry. Również uważa, iż wydatki z tego 

funduszu powinny być tak realizowane, aby działania przyniosły konkretny skutek. Warto 

przemyśleć wydatkowanie tych środków na inne formy, niż stosowane do tej pory. W 

ubiegłym roku po raz pierwszy realizowany był streetworking i się sprawdził.  

Ponadto wcześniej w ramach powyższych środków wykonano siłownię terenową. 

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

dodała, iż chodzi o to, aby animator zajął się dziećmi i młodzieżą, poszedł z nimi w teren, bo 

dzieci z problemami nie zawsze mają inwencję twórczą. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, jaki procent stanowi subwencja oświatowa w stosunku do wszystkich wydatków 

oświatowych. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że gmina otrzymuje ok. 13 mln zł subwencji oświatowej, zaś wszystkie wydatki na 

oświatę wynoszą ok. 23 mln zł. Zadaniem własnym gminy jest m.in. dowóz uczniów, 

przedszkola, świetlice, stołówki szkolne. Subwencja  nie wystarcza na płace. Resztę 

wydatków pokrywa gmina. Paradoksem jest to, że na dziecko uczące się w mieście subwencja 

jest naliczana według wskaźnika, który wynosi 1, zaś na dziecko uczące się na wsi wskaźnik 

wynosi 1,38. Jest wielu uczniów ze wsi dowożonych do szkół miejskich, które są traktowane 

jak dzieci uczące się w mieście.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, kim są osoby nie objęte obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż są to np. osoby bezdomne, wówczas MOPS ponosi koszty ubezpieczenia.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zwrócił uwagę, że na zadaniu zmniejszono wydatki o połowę w stosunku do 2014 r. Chciał 

wiedzieć, czy będzie mniej pieniędzy, czy będzie mniej osób. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż w poszczególnych latach liczba tych osób jest różna. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Olecko na 2015 r. 

 

W załączeniu do protokołu opinia o projekcie budżetu Gminy Olecko na 2015 rok oraz 

projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 – 2024. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż w dniu 22 grudnia br. do biura Rady Miejskiej  wpłynął mail od radnego 

Macieja Juchniewicza z prośbą o zamieszczenie w Biuletynie Informacji Publicznej urzędu i 

stronie www informacji o 3 radnych z Klubu Radnych OKO wraz ze zdjęciami.  

W odpowiedzi na powyższe pismo poinformował radnego, iż nie można na razie zrealizować 

prośby, gdyż złożony wniosek będzie przedyskutowany na komisjach, podczas których 

wypracowane zostanie wspólne stanowisko, w jaki jednakowy sposób prezentować radnych 

Rady Miejskiej w Olecku w internecie. Niemniej jednak na stronie BIP upubliczniono adresy 

e-mail członków Klubu Radnych OKO.  

Dzisiaj przed posiedzeniem komisji wpłynął, kolejny mail radnego z prośbą o jego 

przekazanie Przewodniczącemu Rady i pozostałym radnym na planowanych w tym tygodniu 

posiedzeniach komisji. W mailu radny napisał, iż prosił o umieszczenie w/w informacji na 

stronie BIP, a w odpowiedzi przewodniczący poinformował o niemożności zrealizowania tej 

prośby. Radny nie zgadza się z taką interpretacją i decyzją opisaną w moim piśmie. 

Stwierdził, że powyższa sprawa go bulwersuje. Zwróci się do Burmistrza z prośbą o 

zorganizowanie szkolenia dla radnych o ich prawach i obowiązkach oraz zasadach pracy 

urzędu i rady.  

Dziwi się radnemu, który również pracuje w samorządzie i jest radnym kolejnej kadencji, że 

pisze do pracownic biura rady prośbę o umieszczenie w BIP-ie informacji. Te osoby są 

pracownicami urzędu i odpowiadają przez burmistrzem, a nie radnym. Są one oddelegowane 

do obsługi biura rady.  

BIP nie jest miejscem, gdzie każdy może umieszczać informacje jakie chce, bez ustalonego 

wzorca. Odpowiadając radnemu na pismo i kierując sprawę na posiedzenia komisji miał na 

myśli to, że radni wypracują jednolitą informację dla wszystkich.  

Przed sesją 19 grudnia br. widział się z radnym, który w ogóle nie wspomniał o powyższej 

sprawie, nie skonsultował z nim tego, tylko przesyłał maile albo zabierał głos na sesji. 

Zgłaszając sprawy tylko na piśmie zawsze istnieje ryzyko jakiegoś niedomówienia. Jego 

zdaniem w mailu z dzisiejszego dnia radny dopuścił się manipulacji.   

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

podkreślił, że osoby pracujące w biurze rady są pracownikami Burmistrza, a nie 

Przewodniczącego Rady czy radnych. Jeżeli radny ma jakąkolwiek prośbę, to nie może 

wydać żadnego polecenia pracownikowi urzędu bez wiedzy Burmistrza. Ponadto nie może 

być tak, iż określony klub radnych zażyczy sobie umieszczenie informacji i będzie się 

promował a drugi nie. Należy traktować równo wszystkich radnych, bez względu na opcję 

polityczną.  

Pomysł o umieszczeniu w BIP-ie informacji o radnych jest dobry, ale jej zakres musi być 

ujednolicony.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

jego zdaniem radny poruszył sprawy, które są ze sobą sprzeczne. Radny pisze, iż prośba 

trojga radnych klubu OKO to ich indywidualna decyzja o zakresie informacji udostępnianych 

na ich temat i nie respektowanie tego jest utrudnianiem ich pracy. Nie rozumie dlaczego do 

tego celu potrzebna jest strona urzędu, który jest apolityczny. Radny zauważył, iż utrudnia się 

mu pracę, ale nie zauważa, iż BIP powinien być apolityczny. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

reasumując wtrącił, iż na przyszłość we wszystkich mailach kierowanych do biura powinien 

być wskazany adresat. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zgodził się z przedmówcą. Jeśli chodzi o zakres informacji o radnych powinien być jednolity 

dla wszystkich.   

 

Członek komisji – Marian Prusko 

stwierdził, iż najlepszym rozwiązaniem jest bezpośrednia rozmowa, a nie słanie pism. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, iż radny nie dał mu szansy. Udzielił odpowiedzi, że porozmawiają o tym ze 

wszystkimi radnymi, to usłyszał zarzuty.  

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

dodał, że może jednak warto zorganizować szkolenie dla radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż radny Maciej Juchniewicz skierował do dyskusji projekt Zasad Rady 

Miejskiej w Olecku w latach 2014-2018. Proponuje, aby omówić to na kolejnym posiedzeniu 

komisji i wypracować konkretne wnioski.   

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

dodał, iż analizował propozycje klubu i w niektórych punktach można je bez problemu 

zrealizować. Jednak niektóre propozycje go zbulwersowały, np. „Udział w sesji wyłącznie 

tych kierowników komórek organizacyjnych, dyrektorów jednostek i prezesów spółek 

komunalnych, których sprawy są poruszane”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, że to samo dotyczy punktu „12. Zapraszanie na sesje Komendantów Policji, Straży 

Dyrektora Urzędu Skarbowego wyłącznie wtedy, kiedy sprawy dotyczą ich sfery 

działalności”. W tym punkcie radny wkracza w kompetencje Przewodniczącego Rady i 

Burmistrza. Jeśli radny zna statut gminy, a z tego co pamięta, radny w poprzedniej kadencji 

pracował w Komisji Statutowej, to powinien wiedzieć, że Przewodniczący w uzgodnieniu z 

Burmistrzem ustala szczegółową listę osób zaproszonych do udziału w sesji.  

Kolejną propozycją jest transmitowanie sesji on-line i rejestrowanie audio-video do 

umieszczenia na www miasta. Rozumie ideę tworzenia społeczeństwa obywatelskiego i 

szerzenie procesu demokratyzacji, ale jak to się ma do ograniczania niektórych rzeczy, np. nie 

zapraszania na sesję niektórych osób. 

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

jej zdaniem radnemu nie chodziło o to, by zabronić komuś przyjść na sesję, ale nie obciążać 

kierowników obecnością na sesji, jeśli żadna sprawa ich nie dotyczy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, iż jest wysyłane zaproszenie na sesję, a nie nakaz przyjścia na sesje. Jeśli komuś 

termin nie pasuje, to nie bierze w niej udziału. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że dyskusja jest niecelowa, bo nie ma osoby, o której się mówi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 
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podkreślił, iż radny wyraźnie prosił o dyskusje nad propozycjami na poszczególnych 

komisjach. Prosi o przedyskutowanie propozycji i konkretne wnioski komisji w tej sprawie. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 
 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił, iż od kilku miesięcy po prawej stronie za kamiennym mostem w kierunku kawiarni 

„Zamkowa” na latarni zwisa klosz, który stanowi zagrożenie. Prosi o naprawę latarni. 

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła następujące wnioski: 

 przejście dla pieszych na ul. Grunwaldzkiej (przy Pubie „Piwnica”) po zmierzchu jest 

mało widoczne, szczególnie gdy pada deszcz pieszych nie widać. Konieczne jest tam 

ustawienie latarni; 

 latarnia znajdująca się przy przejściu dla pieszych przy poczcie jest zasłonięta przez 

gałęzie drzew. Gałęzie te rozpraszają światło w taki sposób, iż odbija się ono od kostki 

brukowej i oślepia kierowców. Ponadto po drugiej stronie przejścia od strony parku 

nie ma latarni. Prosi, aby rozwiązać ten problem. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

wrócił do sprawy zakupu pojemników na piasek. Nie wie, czy w specyfikacji do przetargu na 

odśnieżanie miasta znalazł się stosowny zapis, ale w coraz większej ilości miejscowości w 

Polsce takie pojemniki z piaskiem pojawiają się, a tam, gdzie już były są stawiane większe. Z 

powyższego wynika, że to działa. Prosił o ponowne rozpatrzenie sprawy. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej                                  Przewodniczący Komisji 

 Karol Sobczak          Leszek Olszewski 

    

     Protokołowała          

      Małgorzata Adameit                      

 

 


